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Onderwerp:  1
e
 actualisatie PMI 2019 

 

 

Advies commissie M&F: 

De Voordracht 1
e
 actualisatie PMI 2019 als hamerstuk wordt doorgeleid naar PS van 4 februari 2019 

 

Uittreksel van het concept-verslag M&F 21-01-2019: 

6a. 1
e
 actualisatie PMI 2019 

Mevrouw Kaamer van Hoegee (VVD) schrok ervan dat deze kredietaanvraag bijna de gehele beschikbare 

ruimte in het kasritme in de studiefase opmaakt. Hierdoor kunnen geen nieuwe projecten meer worden 

opgestart en gerealiseerd. 

De Wilhelminasluis kost een bak met geld meer, maar de werkzaamheden kunnen weer worden hervat. 

Zijn er lessen uit te trekken? Wat is de stand van zaken van de Leeghwaterbrug? 

 

De heer De Graaf (CDA) trok dezelfde conclusie als mevrouw Kaamer van Hoegee over het kasritme. Wat 

geven we door aan Gedeputeerde Staten voor de aanstaande periode? 

Wat was de onvoorziene omstandigheid bij de Wilhelminasluis? 

Van alle 77 projecten treedt bij 17 projecten vertraging op. Wat is nodig van Provinciale Staten om 

versnelling te kunnen realiseren? 

In de trajectbenadering N239 is grote onvrede vanwege de grootschalige bomenkap. Kan daar nog naar 

gekeken worden? 

 

Mevrouw Van Duijn (PvdA) zegt dat het van groot belang is om in duurzame mobiliteitsvormen te blijven 

investeren, om bijvoorbeeld het Klimaatakkoord dichterbij te brengen.  De fiets is zeer belangrijk. Met een 

doorfietsroutenetwerk, zoals het F-Net, kan het verschil worden gemaakt. De PvdA gaat ervan uit dat deze 

problematiek ten aanzien van de studiefase er niet toe zal leiden dat deze en andere duurzame plannen 

niet worden uitgevoerd. Wat is het totaal van de beschikbare ruimte voor Plan- en Uitvoeringfase?  

Project 5 (slimme verkeerslichten) is vertraagd. Hoelang duurt het nog voordat fietsers makkelijker groen 

krijgen? Hoe staat het met het Fietsknelpuntenproject? Dit betreft toch niet de status van Project, zodat er 

nog zaken kunnen worden toegevoegd?  

Betekent de uitrol van het R-Net:dat het gebied van R-Net steeds groter wordt? Is er een overzichtkaart van 

het R-net en ook hoe het gaat worden? 

 

De heer Hoogervorst (SP) sluit zich aan bij de woorden van mevrouw Kaamer van Hoegee over de 

Wilhelminasluis. Fijn dat het werk weer wordt opgepakt en jammer dat het duurder wordt. 

Voor een fietsknelpunt verwijst spreker naar de N239 in gemeente Hollands Kroon (Medemblik). Een door 

de Fietsersbond geconstateerd knelpunt wordt aangepakt. De SP is daarmee blij. 
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Wanneer wordt de eindafrekening van het project N23 verwacht? De SP constateerde dat het Totaalproject 

Bereikbaarheid Den Helder weer een half jaar studietijd kan bijschrijven. Op welke termijn volgen concrete 

plannen? 

 

De heer Deen (PVV) zegt dat het standpunt van de PVV aangaande de gehele PMI duidelijk mag zijn. De 

PVV kan wel instemmen met deze actualisatie. 

 

De heer Hietbrink (GL) informeert ook naar de onvoorziene omstandigheid bij de Wilhelminasluis. 

In de ophoging van het budget voor de Wilhelminasluis is een incentive van 1 miljoen euro opgenomen. 

Waarvoor wordt een incentive ingebracht?  

Onder 6 wordt een aantal kredieten afgesloten. Daar staat bij dat dit niet leidt tot vrijkomende middelen 

die ter dekking van nieuwe kredietaanvragen kunnen worden ingezet, omdat voor deze projecten geen 

bedragen meer in het kasritme zijn opgenomen. Waar gaat dat geld dan heen? 

 

De heer Zoon (PvdD) ziet bij de N247 dat er meekoppelkansen met faunapassages zijn. Daarover is hij 

verbaasd. Bij het aanleggen van wegen voor dieren moet dat automatisch worden meegenomen. Dit wordt 

standaard meegenomen in het onderhoud van gebiedscontracten.  Het risico van de meekoppelkans is 

natuurlijk dat deze niet plaatsvindt.  

 

Mevrouw De Meij wacht de beantwoording van de vragen af. In principe stemt 50PLUS in met de 

voordracht. 

 

De heer Tijssens (D66) spreekt van een goed uitgewerkt stuk. D66 ziet geen bezwaar tegen de 

voordracht. 

 

Gedeputeerde Post legt uit dat de onvoorziene omstandigheid in het kader van de Wilhelminasluis van 

technische aard is. De gedachte was dat de constructie van de kade doorliep tot in het fundament. Dit 

bleek aan één kant van de sluis niet het geval te zijn. Daarmee was er het risico van het kantelen van de 

kade. De provincie legde de verantwoordelijkheid bij de aannemer. De aannemer noemde het onvoorzien.  

Er volgde een zaak bij de Raad van Arbitrage voor de bouw. De uitspraak in de arbitragezaak was dat het 

deels een onvoorziene omstandigheid betrof. Alle vertraging die samenhangt met dit hele verhaal is aan 

de aannemer te wijten. De provincie heeft de mogelijkheid  om een boete in te vorderen  omdat de sluis 

niet op tijd geleverd is, maar een deel van de extra kosten die met de nieuwe constructie samenhangen 

komen voor rekening van de provincie. 

Omdat in feite aanvullingen moeten worden gemaakt op het contract, zoals het er lag, kunnen nieuwe 

afspraken worden gemaakt over wat wel of niet geregeld moet worden. Door de overschrijding van de 

opleverdatum is er geen nieuwe openstellingdatum. In theorie zou dat kunnen betekenen dat de 

aannemer er net zolang over kan doen als hij wil. Dat is niet in het belang van de provincie. Als geen 

nieuwe einddatum wordt gesteld, dan kan het werk nog jaren duren. Als de aannemer op datum X 

oplevert, dan kan de aannemer alsnog een stukje bonus terugverdienen. Dat is de incentive. In feite is het 

een onderhandelingsresultaat. 

Dit is het bedrag dat na behoorlijk steggelen kon worden uitonderhandeld.  

De gedeputeerde is natuurlijk niet tevreden, maar het kon op niets anders uitkomen.  

De gedeputeerde: kan geen opleverdatum noemen, De openstellingdatum is eind 2020. Er zal geen hinder 

worden ondervonden door stremmingen in de sluis tijdens Sail 2020.  

Zij weet nog niet wat de lessons learned zijn. Die worden pas duidelijk uit een evaluatie bij oplevering. De 

gedeputeerde is er blij dat de aannemer weer begonnen is met de werkzaamheden.  Hiermee is het laatste 

grote dispuut met deze aannemer opgelost.  

Het project Leegwaterbrug: loopt zoals het moet lopen, maar de gedeputeerde kijkt, zakelijk gezien, met 

zorg naar het weerbericht. Niet werkbare dagen zijn namelijk van invloed op de planning.  

Wat is nodig om projecten te versnellen bij vertraging? Soms helpt meer geld. Het is niet de meest handige 

oplossing.  In de regels is er sprake van een wezenlijke wijzing van het contract. De nummers 2, 3 en 4, 

die ook aanbesteed hebben, kunnen het contract ter discussie stellen. 

Voor een deel is vertraging niet te voorzien en voor een ander deel heeft men vertraging zelf in de hand.  

Een best case, een worst case en een pro-realistische planning worden gemaakt. Soms wordt echter tegen 

onvoorziene zaken aangelopen. De gedeputeerde heeft bijvoorbeeld nooit voorzien dat een vraag bij het 

Europese Hof over PAS de consequentie zou hebben, die het op dit moment heeft. 

De aangehaalde bomenkap op N239 betreft de N241 bij Opmeer. Als er sprake is van wegenaanpak wordt 

er altijd gekeken naar verkeersveiligheid. Veel wegen dateren uit een periode dat voertuigen van een heel 

andere orde waren dan nu. Landbouwvoertuigen zijn veel groter en zwaarder. Dus moeten wegen vaak 
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worden verbreed. Ook de afstand tussen een fietspad en de weg is heden ten dage groter.  Obstakels als 

bomen zijn verkeersonveiliger. Dat kan een reden zijn om bomen te kappen. Als bomen worden gekapt 

worden daarna maatregelen getroffen. Zie Nota Landschap en Cultuurhistorie. Als blijkt dat het voor deze 

weg passend zou zijn om opnieuw bomen aan te planten dan gebeurt dat. Voor de N241 wordt een breed 

participatietraject opgezet. Met omwonenden wordt overlegd. Ze mogen meedenken over een oplossing, 

met uitzondering van de uitgangspunten voor de inrichting van de weginfrastructuur.  

De gedeputeerde zou het participatieproces allereerst een kans willen geven. 

De uitvoering van fietsknelpunten wordt door de provincie aangejaagd. Ze probeert gemeenten te 

enthousiasmeren . Op de vraag of projecten kunnen worden toegevoegd, antwoordt de gedeputeerde dat 

er een lijst is waarop in eerste instantie de focus ligt. Als een project niet tot uitvoering komt en er blijft 

geld over dan kan worden bekeken of er wellicht knelpunten zijn die meer prioriteit zouden moeten 

krijgen. Het programma biedt daarvoor wel ruimte.  Eerst moet worden afgewacht hoe ver wordt gekomen 

met dat wat nu op de lijst staat. 

De gedeputeerde weet niet wanneer fietsers sneller door kunnen fietsen, ook bij verkeerslichten. Het is 

nog niet zover. Er is nog sprake van een pilot. In heel Nederland staan inmiddels 800 van dergelijke 

verkeersregelinstallaties. Doorstromen van de fiets is niet het enige belang dat wordt gediend met 

provinciale infrastructuur.  Soms is het onhandig om voorrang te geven aan de fiets. Het netwerk zou dan 

kunnen vastlopen.  

De gedeputeerde kan niet aangeven wanneer de eindafrekening N23 wordt gepresenteerd. De oplevering 

is medio april 2019. Afhandeling van schades kunnen jaren in beslag nemen.  

Kredieten afsluiten is niet in alle gevallen dekking. De provincie stuurt  niet alleen op het krediet, maar 

ook op het kasritme. De gedeputeerde legt het na afloop van de vergadering uit. Het is een  nogal 

technisch verhaal. 

Over meekoppelkansen zegt de gedeputeerde dat het niet standaard is dat bij de aanleg van 

infrastructuur faunapassages worden aangelegd. Als ze er zijn, worden ze wel meegenomen in het 

gebiedscontract. 

Het college is kritischer op studieprojecten c.q. projecten die de studiefase ingaan. Bij het volgende PMI 

wordt inzichtelijk gemaakt hoe dat precies zit. 

Voor de korte termijn zijn er concrete plannen in het kader van de Bereikbaarheid Den Helder. De 

commissie ontving hierover een brief. Voor de lange termijn zijn er nog geen oplossingen.  

 

Tweede termijn: 

 

De heer Tijssens (D66) denkt dat het goed is als de gedeputeerde uitvoering geeft aan haar voornemen 

om de commissie bij te schijnen over de restanten, budgetten, kredieten en voorbereidingsruimte die er 

nog is, om helderheid te hebben over de ruimte voor de nieuwe bestuursperiode. D66 is het eens met de 

voordracht. 

 

Mevrouw Van Duijn: (PvdA) kreeg nog geen antwoord op al haar vragen, over plan- en uitvoeringruimte en 

de uitrol van R-Net. Wordt de doorfietsroute Den Helder, zoals die nu bij de gemeente speelt, 

meegenomen? 

 

Gedeputeerde Post wil een goede voorzet geven richting de nieuwe Statenperiode over de resterende 

ruimte voor voorbereiding en uitvoering. 

De totale beschikbare ruimte voor de plan- en uitvoeringsfase is normaal. De gedeputeerde verwijst naar 

de PMO.  

Over de uitrol van R-Net zegt de gedeputeerde dat zij niet precies weet wat Zuid-Holland heeft. De vier 

provincies die R-Net gezamenlijk uitrollen hebben we een kaart van hoe R-Net eruit komt te zien. 

De doorfietsroute wordt niet meegenomen in de Bereikbaarheid van Den Helder. Dat zit meer in het 

Perspectief Fiets. 

 

De voorzitter constateert dat de voordracht in principe als hamerstuk kan worden doorgeleid naar 

Provinciale Staten, tenzij de PvdA het alsnog als bespreekstuk behandeld wil zien. 

 


